
وعده بيمارستان قائم
10 ساله شد

همه چيز درباره مرغ هورمونى 
تا بدون آنتى بيوتيك

گزارش قدس از انتظار طولانى بيماران براى آنژيوگرافى مغز در نشست قدس با دست اندركاران اين صنعت بررسى شد

مشهد شايد گزارش هاى روزنامه قدس در 
خصوص مشكلات بيمارستان قائم را خوانده 
يا شــنيده باشــيد. اما اين بار بيماران بخش 
مغز و اعصاب اين بيمارســتان از نبود دستگاه 

آنژيوگرافى مغز و طولانى شدن...

مشهد  گوشت مرغ به عنوان يكى از اقلام 
پروتئينى و البته با توجه به قيمت مناسب تر 
آن نسبت به گوشــت قرمز سهم مهمى در 
سبد مصرفى خانوارها داشــته و دارد.با اين 

همه وفور مرغ در بازار براى پاسخگويى...
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ماجراى مزاحم نامرئى و بدبوى خاش چه بود
يك مسئول خبر داد

انباشت 1000 كانتينر 
ترانزيتى به افغانستان 

در بندرعباس
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50 شهروند خاشى راهى بيمارستان شدند
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نماينده مردم طبس در مجلس شوراى اسلامى:
  اعتقادى به پخش 

خبر و خبررسانى ندارم
طبس- خبرنگار قدس: نماينده مردم شهرستان هاى 
طبس، فردوس، بشرويه وســرايان در مجلس شوراى 
اسلامى كه پس از يك سال واندى از وكالتش در مجلس 
براى اولين بار در طبس در نشست خبرى شركت كرد، 
در خصوص دليل مصاحبه نكردن با خبرنگاران گفت: 

اعتقادى به پخش خبر و خبررسانى ندارم.
محمدرضا اميرحسنخانى افزود: بنا به دلايلى از ابتداى 
كارم در مجلس دهم در هيچ كدام از شــهرهاى حوزه 
انتخابيه ام جلسه و يا نشست خبرى با رسانه هاى محلى 
نداشته ام و اين اولين جلسه است كه در طبس گذاشتم.
وى اظهار داشــت: حوزه انتخابيه بنده خيلى گسترده 
است و شــامل 14 شهر و شهرســتان مى شود و هر 
مطلبى كه در يك شهر و منطقه اى گفته شود بايد در 

ديگر جاها جوابگو باشم.
وى افزود: مطالب هم يكى دوتا نيســت هر حرفى در 
طبس بزنم و در خبرها بيايد، بايد جواب فردوسى ها را 
بدهم. اگر در فردوس حرفى بزنم بايد در بشرويه وطبس 
وسرايان جوابگو باشم. اين ها مسائلى است كه متأسفانه 
وجود دارد.وى خاطرنشــان كرد: اگر من بى سروصدا 
در طبــس كار مى كنم، دليل آن اين نيســت كه من 
درطبس كار نمى كنم چرا كه كارهاى هر شهرستان را 
بايد مسئولينش پيگيرى كنند تا من نيز پيگيرى كنم.

وى ادامه داد: هيچ لزومى ندارد كه من با اعلام يك خبر 
منطقه را به هم بريزم و بنده بدون پخش خبر كارم را 

انجام مى دهم.

مديركل فرهنگ و ارشاد اسلامى استان:
 خانه مطبوعات متولى برگزارى 

جشنواره مطبوعات اصفهان مى شود

اصفهان- خبرنگار قدس: مديركل فرهنگ و ارشاد 
اسلامى اســتان اصفهان گفت: طى تفاهمنامه صورت 
گرفته، امسال جشنواره مطبوعات توسط خانه مطبوعات 
اصفهان برگزار مى شود و از اين  پس هر سال برگزارى 

اين جشنواره به عهده خانه مطبوعات خواهد بود. 
حجت الاســلام  حبيب رضا ارزانى با اشاره به برگزارى 
جشنواره مطبوعات اظهار داشت: در تفاهمنامه اى كه 
صورت گرفته، امسال جشنواره مطبوعات توسط خانه 

مطبوعات اصفهان برگزار مى شود.
ارزانى اظهار داشــت: در بحث اجرايى و مالى جشنواره  
مطبوعات اصفهــان حمايت مى كنيــم. اگرچه خانه 
مطبوعات اصفهان اسپانســر نيز مى گيرد، اما ارشــاد 

اصفهان نيز حمايت مى كند.

مديركل فرهنگى هنرى اين آستان مقدس:
 مردم قم با ظرفيت هاى موزه حرم 

حضرت معصومه(س) آشنا نيستند

ميهن: مديركل فرهنگى هنرى آســتان مقدس حضرت 
معصومه(س) گفت: بســيارى از قرآن هاى ارزشمند و آثار 
تاريخى كشــور در موزه حرم مطهر گردهم آورى شده، اما 
متأسفانه تاكنون مردم شهر قم با اين ظرفيت ها آشنايى 
لازم را ندارند.حجت الاسلام اسماعيل محمدى كرمانشاهى 
در مراســم رونمايى از كتاب «سفالينه هاى ايران در موزه 
آســتان مقدس حضرت معصومه(س)» با بيان اينكه دو 
تابلو اطلاع رسانى براى زائران و مجاوران حرم كريمه اهل 
بيت(ع) در اطراف حرم مطهر نصب مى شود، مطرح كرد: 
امسال براى نخستين بار موزه حرم مطهر در نوبت شب نيز 
فعاليت داشته است و بعد از ماه مبارك رمضان نيز روزهاى 
تعطيل و بعد ازظهرها به زمان فعاليت موزه آستان مقدس 
اضافه مى شــود.وى با تأكيد بر اينكه اشــياى جديدى به 
مجموعه موزه آستان مقدس حضرت معصومه(س) اضافه 
شده، عنوان كرد: اكنون ويترين ها و اشياى جديدى به موزه 
اضافه شده است به همين علت مى توانيم بگوييم كه طى 
دو سه سال اخير موزه حرم كريمه اهل بيت(ع) تغييرات 
قابل توجهى داشته اســت.وى با اشاره به اينكه كتابت بر 
روى پارچه كار هنرى كم نظير است، عنوان كرد: قرآن هاى 
نوشته شــده بر روى پارچه و فلز در موزه آستان مقدس 

حضرت معصومه (س) موجود است.

 كاهش 2 ماهه نرخ برق در يزد
 نبايد موجب مصرف بى رويه شود

يزد- خبرنگار قدس: معاون فروش و خدمات مشتركين 
شــركت توزيع نيروى برق اســتان يزد گفــت: كاهش 
20درصدى نرخ برق در ماه هاى تير و مرداد، زمينه ســاز 

رشد غيرمتعارف مصرف نشود.
محمدجواد جليلى اظهار داشــت: تعرفه گرمسيرى براى 
شهرهاى يزد، اشــكذر، ميبد و اردكان در ماه تير و مرداد 
لحاظ شــده و نرخ بــرق از ديگر ماه ها ارزان تر اســت و 
مشتركان برق با كاهش نرخ برق صورت گرفته، زمينه رشد 
غيرمتعارف مصرف را فراهم نكنند زيرا بى توجهى به شيوه 
مصرف موجب افزايش كل بهاى برق نسبت به ديگر ماه ها 
خواهد شد.وى با بيان اينكه تعرفه مشتركان شهرستان 
بافــق پيش تر به صورت گرمســيرى مورد محاســبه 
قرار مى گرفت، افزود: متأســفانه برخى از مشتركين با 
گرايش به ســمت كولرگازى و حتى مصرف نامتعارف 
كولر آبى در ماه هاى گرم ســال، شــاهد افزايش بهاى 
قبوض برق مصرفى بوده اند كه دليل آن پيروى نكردن 
از الگــوى صحيح مصرف و بى توجهى به شــيوه هاى 

ساده و كاربردى به مفاهيم مديريت انرژى است.

براى تأمين آب آشاميدنى سالم 
اهالى پايتخت صورت مى گيرد

تجهيز 352 
نقطه تهران به 

مخزن آب رسان 
اضطرارى 

ميهن توقف طولانى مدت كاميون هاى ترانزيتى در مبادى 
ورودى و خروجى، صف هاى طويلى را ايجاد كرده و مشكلاتى 
را براى رانندگان و نيز موضوع صادرات و ترانزيت در پى داشته 

است.به گفته برخى رانندگان...

.......صفحه3

 كرمان افزايش دمــاى هوا در مناطق 
جنوبى و كويرى كشور با خبر ناخوشايندى 
از جملــه جــان باختن دو جوان در سيســتان و 
بلوچســتان و البته خبرهاى خوشايندى از جمله 
قانون تعديل تعرفه قبوض همراه بود، اما در اين بين 
برخى از هموطنان كرمانى كه گرماى بيش از 50 
درجه را تحمل مى كنند، مدعى هستند كه از قافله 

حمايت دولت جامانده اند. 
دو شــهر«زهكلوت» و «دلگان» كــه آب و هواى 
مشابهى دارند يكى در كرمان و ديگرى در سيستان 
و بلوچســتان واقع شده اســت، اما كرمانى ها بايد 
بهاى برق را كامل و همسايگانشان با تعرفه تعديلى 

پرداخت كنند.
مردم جنوب كرمان كه در گرماى شديد و بى سابقه 
اين روزها با بادهاى گرم و ســوزان اين فصل هم 
روبه رو شده اند، خواستار همكارى وزارت نيرو براى 
كاهش تعرفه هاى ســنگين برق نيز هستند زيرا 

قبض هاى نجومى بر مشكلاتشان افزوده است.
مردم قبض هاى خود را با اســتان هاى هرمزگان و 
سيســتان و بلوچستان مقايسه مى كنند و در اين 
گرماى طاقتفرسا مجبور مى شوند، بخش عمده اى 
از درآمد محدودشــان را بــراى پرداخت قبض ها 

اختصاص دهند.
دولت چندى پيش در جلســه هيئت دولت تعرفه 
برق مردم سيستان و بلوچستان را كم كرد و حالا 
بسيارى از مردم اين استان مى پرسند اگر علت كم 
كردن تعرفه برق، گرماســت، مردم جنوب كرمان 
حقيقتاً مســتحق ترين مردم ايران هستند و بايد 
نسبت به آنان هم اين حق نيز در نظر گرفته شود.

شهرستان هاى قلعه گنج، كهنوج، رودبار، منوجان و 
فارياب در جنوب و شهرستان هاى بم، بروات، فهرج، 
ريگان و نرماشير در شرق از جمله مناطقى هستند 

كه گرماى شــديد هوا و قبض هاى سنگين برق را 
در كنار فقر و محروميت و بيكارى تحمل مى كنند.

مــردم شهرســتان هاى جنوبى اســتان كرمان 
گلايه مندند كه درخواســت هاى مكــرر آن ها از 
نمايندگانشان در مجلس براى پيگيرى اين موضوع 
(با وجود وعده هاى رســيدگى) هنوز به سرانجام 

نرسيده است.
دشــوارى زندگى در ايــن آب و هوا از يكســو و 
تعرفه هاى بالاى آب و برق كه به ســبب افزايش 
استفاده از وسايل سرمايشى همچون كولر، گريبان 
مردم اين مناطق را مى گيرد از ديگر سو، سبب شده 
مردم اين استان  همواره خواستار رسيدگى به اين 
وضعيت و كاهش تعرفه ها بويژه تعرفه برق شوند؛ 

درخواستى كه كمتر مورد توجه قرار گرفته است.
 

 همه را به يك چشم نگاه كنيد
نماينده مردم شهرستان بم در شرق استان كرمان 

از جمله معترضان اين اقدام از طرف دولت است و 
مى گويد: نمايندگان استان كرمان از يك سال پيش 
و به طور مستمر درخواست كاهش تعرفه هاى برق 
اســتان كرمان را از دولت دارند و در همين زمينه 
گفت وگوهايــى با مســئولان وزارت نيرو و آقايان 
جهانگيرى و نوبخت انجام شده كه تاكنون به نتيجه 

نرسيده است.
حبيب االله نيكزادى ابراز مى كند: در شــرق استان 
كرمان افزون بر شــدت گرما با افت ولتاژ برق نيز 
درگير هســتيم كه اين مشكلات را وقتى با وزش 
توفان هاى سنگين همراه كنيم، زندگى براى مردم 

منطقه مشقت بار مى شود.
وى با اشــاره به اين موضوع كه اين شرايط زندگى 
را براى مــردم منطقه غيرقابل تحمل كرده، ادامه 
مى دهد: ما براى كاهش تعرفه برق در سيستان و 
بلوچستان بسيار خوشحال هستيم، اما درخواستمان 
از هيئت دولت و شخص رئيس جمهور اين است كه 

همه را به يك چشــم ببينند و براى كاهش تعرفه 
بــرق در مناطق شــرقى و جنوبى اســتان ما هم 

چاره انديشى كنند. 
وى تأكيد مى كند كه پيش از اين مردم شهداد هم 
نسبت به تعرفه برق مصرفى شان اعتراض داشتند و 

خواستار كاهش اين تعرفه شده بودند.

 برق كم مى آورد
تعرفه برق، گرماى هوا و توفان شن را كه از زندگى 
مردم جنوب كرمان فاكتور بگيريم، باز هم گزينه اى 
پيــش روى اين مردم با عنوان افت ولتاژ برق باقى 
مى ماند كه خود به مشكلات آن ها و تخريب لوازم 

برقى آن ها مى انجامد.
در اين راســتا بســيارى از ســاكنان روستاهاى 
جازموريــان از افت ولتاژ برق كه ظاهراً ســابقه اى 
20 ساله دارد، گلايه داشته و ابراز مى كنند: از سال 
74 كه برق به روســتاى زيارت مير مقداد آمد ما 
همه ساله در فصل پاييز و تابستان با مشكل افت 
ولتاژ برق دست و پنجه نرم مى كنيم، اما هر سال 

مسئولان فقط  وعده رفع افت ولتاژ برق مى دهند.
آن ها بيان مى كنند: چرا بايد عواقب زيست محيطى 
نيروگاه بزرگ كهنوج را به جان بخرند، اما از مزايا و 

برق آن محروم باشند؟
البته گلايه افت ولتاژ برق در اين وادى مختص به 
جازموريانى ها نيست، بلكه بسيارى از ساكنان رودبار 
نيز از افت ولتاژ برق كه قادر به روشــن كردن يك 

لامپ هم نيستند، گلايه دارند.
گفتنى اســت در حــال حاضر بســيارى از مردم 
ساكن در شهرستان هاى قلعه گنج، كهنوج، رودبار، 
منوجــان و فاريــاب گلايه هايى مشــابه  و البته 
درخواست هايى يكسان براى كاهش و تعديل نرخ 

تعرفه برق دارند.

شهروندان جنوب كرمان:
زور برق به روستاها نمى رسد؛ زور ما به قبض برق
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استاندار:
380 روستا در سيستان و بلوچستان 

در انتظار آبرسانى با تانكر هستند
فارس - زاهدان  استاندار سيستان و بلوچستان گفت: در حال 
حاضر 1300 روستا در اين استان با تانكر آبرسانى مى شود و 380 

روستا نيز در انتظار آبرسانى سقايى هستند. 
على اوسط هاشمى در نشســت محمدباقر نوبخت معاون رئيس 
جمهورى و رئيس ســازمان برنامه و بودجه كشــور و وزير نيرو با 
مديران اســتانى وزارت نيرو در سيســتان و بلوچستان به تشريح 
ظرفيت ها و مشكلات اين استان در زمينه هاى مختلف پرداخت و 
اظهار كرد: تغيير اقليم و شرايط آب و هوا در اين استان مشكلات 
را دوچنــدان كرده اســت.وى با بيان اينكه تقويت ســدهاى اين 
اســتان بايد در اولويت قرار بگيرد، يادآور شد: تأمين آب مورد نياز 
روستاهاى فاقد منابع آبى مطمئن نيز از ديگر خواسته هاى ما در 

اين خصوص است.
وى افزود: بخشى از مشكلات و كاستى هاى 51 درصد از جمعيت 

استان منتج به حاشيه نشينى و مهاجرت شده است.
استاندار سيستان و بلوچســتان اضافه كرد: حدود 600 كيلومتر 
خطوط اصلى و فرعى در سيستان و بلوچستان وجود دارد و هنوز 

به مرحله اى از پيشرفت مدنظر مردم اين استان نرسيده ايم.
وى بيان كرد: عمده منابع آبى استان از افغانستان تأمين مى شود و 

بايد اين كمبود آب استان به صورت جدى مورد توجه قرار گيرد.
وى گفت: مشكل ناوگان حمل و نقل و تأمين اعتبارات مشكلات 

پيش روى آبرسانى در استان است.
وى اظهار داشــت: بخش عمده اى از برق اســتان از طريق استان 
خراسان جنوبى و بم تأمين مى شود و حدود 600 مگاوات كمبود 
برق داريم كه اين كمبود ســبب نوســانات برق در بعضى از نقاط 

استان شده است.
استاندار سيستان و بلوچستان افزود: اخيراً پست540 مگاوات برق 

با سرمايه گذارى يك فرد بومى مقيم تانزانيا در استان كلنگ زنى 
شد و اگر تلاش بيشترى صورت گيرد، مى توانيم در بحث  تأمين 

نيرو به ثبات برسيم .
وى گفت: چون به روش تانكرى و سقايى آبرسانى مى كنيم، هيچ 

سرمايه گذارى حاضر به انعقاد قرارداد يكساله با استان نيست.

قدس از ضرورت رسيدگى به 
اين قشر مولد گزارش مى دهد 

قشـلاق 
مشكلات در 
ييلاق عشاير!

ميهن   حل مشــكلات جامعه عشــايرى به عنوان 
يكى از جوامع سه گانه كشور در كنار جوامع شهرى و 
روستايى به دليل پراكندگى در سراسر كشور و نگاه هاى 
بيرونى و نيز مولد بودن آن ها از اهميت زيادى برخوردار 
است.اما جامعه عشايرى به همان نسبت سهمى كه در 
توليد ملى دارند آيا از ســرانه درآمدهاى ملى و بودجه 
عمومى كشــور نيز سهمى دارند يا به فراموشى سپرده 
شده اند؟كرمعلى قندالى، رئيس سازمان امور عشايرى 
كشور در اين باره مى گويد: حفظ كرامت انسانى عشاير 
در تعامل با آن ها با مرتع و دام از جمله سياســت هاى 
جدى دولت اســت و در اين زمينه نياز اوليه سرپناه را 
براى دامداران تا حدود زيــادى حل كرده ايم و اكنون 

سياه چادرعشاير، نمونه موفق اقتصاد مقاومتى است.



  برگزارى مراسم رونمايى از كتاب 
«خداحافظ سالار» در همدان

همــدان - خبرنگار قدس: مديركل بنياد شــهيد و امور 
ايثارگران استان همدان از رونمايى كتاب «خداحافظ سالار» 

در هشتم تير ماه خبر داد.
ناصر عارف با بيان اينكه ســردار حسام نويسنده خوش ذوق 
همدانى بار ديگر با اثر بى بديلش براى اســتان افتخار آفريد، 
افــزود: اين اثر به عنــوان يك اثر مانــدگار در حوزه ادبيات 

مقاومت و پايدارى در استان شناخته مى شود.
وى با اشاره به اينكه مراسم تجليل و نكوداشت همسر شهيد 
حاج حسين همدانى با حضور اقشار مختلف در همدان برگزار 
مى شــود، عنوان كرد: مراسم در مجتمع فرهنگى ابن سينا 

همدان برگزار خواهد شد.

 صنايع  دستى بهترين ابزار 
در ايجاد اشتغال زودبازده است

شهركرد - خبرنگار قدس: استاندار چهارمحال و بختيارى 
از ايجاد 20 هزار فرصت شــغلى طى سال گذشته در استان 
خبر داد و گفت: امسال بايد ســازماندهى اقتصادى، دعوت 
از ســرمايه گذاران داخلى و خارجى و همكارى شركت هاى 

نيمه دولتى انجام شود.
قاســم ســليمانى  در نشســت بــا مديــران اداره كل 
ميراث فرهنگــى، صنايع دســتى و گردشــگرى اســتان 
همچنين از اختصاص بيش  از 250 ميليارد تومان اعتبار 
به بخش صنايع دستى استان خبر داد و يادآور شد: يارانه 

تسهيلات به اين بخش اختصاص مى يابد.

مديرعامل شركت آب و فاضلاب شهرى
 استان ايلام:

 صرفه جويى بهترين راه 
براى گذر از بحران كم آبى است

ايلام- خبرنگار قدس: مديرعامل شركت آب و فاضلاب 
شهرى اســتان ايلام گفت: صرفه جويى بهترين راه براى 

گذر از بحران كم آبى است.
داراب بيرنوندى در حاشــيه نشست خبرى با خبرنگاران، 
با بيــان اينكه برنامه بلنــد مدت تأميــن آب مورد نياز 
مشــتركين خانگى، صنعتى و كشاورزى در استان تدوين 
شــده است، اظهارداشت: در همين راستا عمليات اجرايى 
دو سد چناره و سد سيكان در قالب برنامه گرمسيرى در 

دستور كار قرار گرفته است.
وى با اشــاره به اينكه با ســاخت ســد چناره آب شرب 
مورد نياز شــهرهاى ايلام و چوار در قالب يك برنامه 20 
ســاله تأمين خواهد شد، افزود: طرح سامانه گرمسيرى از 
بزرگ ترين طرح هايى اســت كه دولت در استان اجرايى 
كــرده و در نوع خود بى نظير اســت و اميدواريم تا پايان 

سال 97 به بهره بردارى برسد.
داراب بيرنوندى در پاسخ به خبرنگار ما مبنى بر استفاده 
شهردارى ايلام از آب شــرب براى آبيارى فضاهاى سبز، 
خاطرنشــان كرد: شــهردارى موظف اســت كه از پساب 
فاضلاب براى آبيارى فضاهاى سبز استفاده كند و معاون 
اول رئيس جمهور نيز در اين راســتا دســتورات لازم را 
به استان ها داده و اســتاندارى و شهردارى ايلام نيز بايد 

سريعاً در اين راستا اقدام كنند.

 اصلاح نژاد دام مهربان با تلقيح مصنوعى 
در ملاير

ملاير-  خبرنگار قدس: مديرجهاد كشاورزى ملاير از اصلاح 
نژاد گوسفند مهربان با تلقيح مصنوعى از نژاد روسى رومانف 

در اين شهرستان خبر داد.
غلامحسين تقوى بيان كرد: براى نخستين بار تلقيح مصنوعى 
در يك گله به 100 رأس انجام شــده و قرار اســت در فصل 

پاييز هم 100 رأس ديگر تحت پوشش اين طرح قرار گيرد.
وى با بيان اينكه اين طرح در سال گذشته نيز  در 100 رأس 
از گوســفندان با موفقيت انجام شد، افزود: انجام اين طرح از 
10 آبان ماه سال 95 تا 14 آبان ماه 95 صورت پذيرفت كه در 

نتيجه آن كل زايش انجام شده 67 رأس بود.
تقوى عنوان كرد: در اين زايش ها 34 رأس ماده و 33 رأس نر 
متولد شد و  49 رأس تك قلو و 9 رأس دوقلوزايى داشتيم كه 
در نهايت طى اين فرآيند زايش 58 درصد رشد داشته است.

وى درباره معرفى ويژگى هاى اين نژاد گفت: نژاد رومانف، 
نژادى بى دنبه و داراى خاصيت چندقلوزايى است، زادگاه 
اصلى قوچ و گوسفند نژاد رومانف دره وبگاه در شمال غربى 
مســكو بوده و يك نژاد خالص اســت. ميش هاى رومانف 
مــادران فوق العاده اى از نظر تغذيه و رســيدگى به بره ها 
هســتند، بره هاى اين نژاد در زمان تولد وزن بدن بالايى 
ندارند اما رشد روزانه مطلوبى داشته و فعال و شاداب بوده 

و تلفات كمى دارند.
تقوى بيان كرد: توانايى اين نژاد براى توليدمثل خارج از فصل 
سبب مى شود گله ها بسرعت تكثير پيدا كنند به طوريكه از 
اين حيوان 57 درصد گوشــت گرفته مى شود اين درحالى 
اســت كه از يك گوسفند معمولى حدود 47 درصد گوشت 

به دست مى آيد.

50 شهروند خاشى راهى بيمارستان شدند

ماجراى مزاحم نامرئى و بد بوى خاش چه بود
��ز ��ر

ميهن - على محمدزاده  حوالى ساعت3 
بامداد سه شــنبه بود كه ساكنان خاش بوى 
بدى را استشــمام كردند، ابتدا تصور مى شد، 
شايد مثل هميشه بوى نامطبوع كارخانجات 

باشد، اما يكباره غلظت بو بيشتر شد.
كودكان سرفه هاى شديد و حالت تهوع گرفتند 
و بزرگ ترها هم احســاس سرگيجه و تهوع و 
تنگى نفس مى كردند. برخى كه بيشتر نگران 
بودند، راهى مراكز درمانى شدند و آنجا بود كه 
فهميدند، مشكل مربوط به همه جاى شهر بوده 
و شمار زيادى از همشهريانشان به بيمارستان 

مراجعه كرده اند.

  داغ بودن بازار شايعات
برخى مى گفتند، بوى گوگرد ناشى از فعاليت 
آتشفشــان نيمه فعال «تفتان» است و برخى 
مى گفتند، بوى اسيد بوده كه از شهرك صنعتى 
مى آمد و خلاصه ماجرا به دنياى مجازى كشيده 
و شد بازار شايعات داغ شد تا جايى كه اين خبر 
كذب منتشر شد كه ستاد مديريت بحران اعلام 

كرده شهر بايد تخليه شود!
هرچه بود، قبل از روشــنايى هوا از غلظت بو 
كاســته شــد، ولى 60 نفر از اهالى خاش در 
بيمارســتان و تحت مداوا بودند كه بسيارى از 
آن ها به صورت ســرپايى معاينه و مداوا شدند 
و ابتدا نزديك به 50 نفر تحت نظر قرار گرفتند 
و خدمات درمانى از قبيل اكسيژن گيرى انجام 
شــد تا از رفع خطر احتمالى اطمينان حاصل 
شود. از سوى ديگر و از همان ساعات اوليه صبح 
با توجه به حساســيت موضوع ستاد مديريت 
بحران استان سيســتان و بلوچستان در علوم 
پزشــكى زاهدان تشــكيل و مقرر شد، تيمى 
متشكل از كارشناسان دســتگاه هاى مرتبط 
از قبيل علوم پزشــكى و محيط زيست هلال 
احمر به منطقه اعزام شوند، همچنين به منظور 
جلوگيرى از هرگونه بى نظمى در شــهر طى 
اعلاميه اى كه در سايت هاى خبرى و كانال هاى 
اطلاع رسانى منتشر شد از مردم خواسته شد تا 
اخبار صحيح را از مراجع رسمى خبر پيگيرى 
كرده و به اخبار منتشر شده در فضاى مجازى 

توجهى نكنند.

  احتمالات متعدد
اما آنچه قابل تأمل اســت، اينكه اخبار منتشر 
شده در منابع رسمى هم احتمالات متعددى 
را بيان مى كردند كه خود همين چند گانگى 
اخبار موجب تشويش اذهان اهالى مى شد؛ به 

طور مثال مديركل بحران اســتان سيستان و 
بلوچســتان درباره علل مطرح شده درباره اين 
«بو» اظهار كرد: كارشناســان، موارد گوناگونى 
را مطرح كردند. برخى معتقد بودند كه فعاليت 
آتشفشان تفتان ممكن است سبب ايجاد اين بو 
شده باشد. گروهى ديگر فعاليت كارخانه ايزوگام 
را عامل ايجاد اين بو مى دانستند و برخى ديگر 
نيز معتقد بودند كه منشــأ اين بو مى تواند از 
شــهرك صنعتى خاش باشد، اما تاكنون همه 
اين موارد در حد احتمال و گمانه زنى اوليه بوده 

و هيچ چيز به شكل قطعى اعلام نشده است.
رئيس شبكه بهداشت و درمان شهرستان خاش 
نيز گفت: بوى نامطبوع منتشر شده در سطح 

اين شهرستان منشأ گوگردى دارد.
محمد رخشانى در گفت و گو با خبرنگار مهر، 
اظهار داشت: با توجه به بررسى هاى اوليه به نظر 
مى رسد، بوى نامطبوعى كه از بامداد در سطح 

شهر خاش منتشر شده، منشأ گوگردى دارد.

  در دست بررسى
با اين وصف پيگيرى موضوع از مراجع گوناگون 
به جايى نرسيد و در آخرين ارتباط با مديركل 
ستاد مديريت بحران سيستان وبلوچستان، وى 
نيز نتيجه نهايى بررســى كانون انتشار بو را به 

زمان ديگرى موكول كرد.
اربابى در پاسخ به پرســش خبرنگار ما افزود: 
تاكنــون مســموميت به خاطر فعال شــدن 

آتشفشان «تفتان» سابقه نداشته است.
وى گفت: از مجموع 50 نفرى كه به بيمارستان 
خاش مراجعه كرده اند، تنها ســه نفر بسترى 
هستند (تاســاعت14 ديروز) و وضعيت شهر 
عادى است، اما تيم هاى كارشناسى به منطقه 
اعزام شــده اند تا بررســى هاى فنى لازم براى 
شناســايى كانون بوى نامطبوع منتشر شده، 
انجام گيرد كه پس از اتمام بررسى ها نتايج آن 

به اطلاع عموم خواهد رسيد.

  نفس هاى سمى تفتان
آتشفشــان «تفتان» واقع در جنوب شــرقى 
ايران در 30 كيلومترى خــاش، روزانه مقدار 
قابل توجهى از گازهاى آتشفشانى را در طول 

فعاليت هــاى دودخانى (فومرولــى) خود آزاد 
مى كند. فعاليت هاى پساآتشفشانى در تفتان 
بسيار شديد است و به ســه شكل دودخانى، 
سولفاتارى و چشمه هاى آب گرم ديده مى شود. 
دودخان ها و ســولفاتارها در مجموع گازهاى 
خروجى از دهانه تفتان را شــامل مى شوند كه 

درجه حرارت بالايى دارند. 
فعاليت هــاى دودخانى ســبب دگرســانى 
گدازه هــاى قديمى و ســنگ هاى آذراوارى 
نيز شــده اســت. تركيب شــيميايى آب در 
چشمه هاى خروجى از اين آتشفشان متأثر از 
اين گازهاست و عامل اصلى آلودگى در آن ها 
نيز به شــمار مى رود. گوگرد رايج ترين عنصر 
در گازهــاى دودخانى اســت و غلظت آن در 
يك نمونه  تجزيه شيميايى شده برابر با 860 
ميلى گرم بر ليتر اســت. pH شديداً اسيدى 
(1/65) در گازهــاى خروجى از آتشفشــان 
تفتان، ناشــى از وجود اســيد سولفوريك در 
اين گازهاســت. وجود اســيد سولفوريك در 
گازهاى آتشفشانى حاكى از وجود فوگاسيته  
بالاى اكســيژن در اتاق ماگمايى تفتان است 
افزون بر ايــن گازهاى ماگمايى تفتان حاوى 
0/672 ميلى گرم بر ليتر ارســنيك هستند. 
بررسى نمودار Eh-pH براى عناصر گوگرد و 
 -HSO۴ ارسنيك مشخص مى كند كه آنيون
وAs (III) به ترتيب فراوان ترين گونه  اين دو 

عنصر در گازهاى خروجى از تفتان است. 

مدير روابط عمومى اداره كل آموزش و پرورش استان:
  فروش سؤالات امتحانى در اصفهان 

كذب محض است
اصفهان- خبرنگار قدس: مدير اداره اطلاع رســانى و 
روابط عمومى اداره كل آموزش و پرورش اســتان اصفهان 
به مردم اطمينان خاطر داد على رغم شايعات كذبى كه در 
فضاى مجازى در خصوص فروش ســوالات امتحانى رواج 
يافته اســت، فروش ســؤالات امتحانى به هيچ عنوان در 

استان اصفهان اتفاق نيفتاده است.
عليرضا مهدى تصريح كرد: متأسفانه مرجع قضاوت مردم، 
فضاهاى مجازى اســت و يكى از آســيب هاى اين فضاها 

شايعه سازى هاى بسيار و البته غيرقابل استناد است.
وى ادامه داد: لو رفتن ســؤالات امتحانى هيچ ارتباطى با 
استان اصفهان نداشــته، بلكه در برخى ديگر از استان ها 

مشاهده شده كه وزارتخانه بايد جوابگوى آن باشد.
وى گفت: در تاريخ 10 خردادماه سال جارى نيز در برنامه 
خبرى شبكه دو، خبرى مبنى بر فروش سؤالات امتحانى 
اعلام شد كه پيگيرى هاى لازم انجام و مورد، تكذيب شد.
وى خاطرنشــان كرد: فرايند برگزارى امتحانات نهايى به 
صورتى اســت كه خريد و فروش ســؤالات را غيرممكن 
مى كنــد، به طورى كــه از همان ابتدا تــا زمان برگزارى 
آزمون، طراحان ســؤالات در قرنطينه هســتند و سؤالات 
نيز با استفاده از سى دى رمزدار و دو ساعت قبل از زمان 
برگزارى امتحانات تحويل داده مى شود و در اين فرايند به 
هيچ عنوان كســى امكان دسترسى به سؤالات را ندارد و 

خريد و فروش سؤالات را غيرممكن مى كند.

  فقط 8بيمار مشــكوك به تب كريمه 
كنگو در شيراز شناسايى شده است

شــيراز - خبرنگار قدس: رئيس دانشگاه علوم پزشكى 
شــيراز با تأكيد بر اينكه بيمارى تــب كريمه كنگو همه 
ساله بروز و ظهور داشــته است، گفت: طى ماه هاى اخير 
تنها هشــت بيمار مشكوك به تب كنگو در مراكز درمانى 

فارس بسترى شده اند.
دكتر محمد هادى ايمانيه با بيان اينكه در هر ســال بين 
10تا 15مورد مشــكوك به بيمارى تــب كنگو در فارس 
به مراكــز درمانى مراجعــه مى كنند، اضافــه كرد: همه 
بيمارستان هاى استان آماده پذيرش افراد مشكوك به اين 

بيمارى هستند. 
وى با يادآورى اينكه تب كريمه كنگو يك بيمارى ويروسى 
با علايم اوليه شبيه سرماخوردگى و تب خونريزى دهنده 
به شكل داخلى يا مخاطى است، گفت: تا زمانى كه جواب 
آزمايش از انســتيتو پاســتور تهران اعلام نشــود، ابتلاى 

قطعى فرد به اين بيمارى تأييد نمى شود.

  نخستين پيوند كبد با موفقيت در 
گيلان انجام شد

رشــت -  خبرنگار قدس: رئيس دانشگاه علوم پزشكى 
و خدمات بهداشــتى درمانى گيلان گفت: نخستين عمل 
پيوند كبد در شــمال ايران به همت تيم جراحى دانشگاه 
علوم پزشــكى اســتان بر روى بيمار 34 ســاله اى كه از 
بيمارى ســيروز كبدى رنج مى برد، در بيمارســتان رازى 

رشت با موفقيت انجام شد.
شاهرخ يوسف زاده چابك اظهار داشت: انجام عمل پيوند 
كبد فرايندى بسيار پيچيده است و در بسيارى از استان ها 

انجام پيوند كبد امكان پذير نيست.
وى اظهــار اميــدوارى كرد كه بزودى شــاهد پيوند مغز 
استخوان، پيوندهاى ســلول تراپى و پيوند قلب و ريه در 

استان باشيم.
علاوه بر پيوند كبد، پيوند كليه نيز در بيمارســتان رازى 

رشت انجام مى شود.

یک ��� یک ��ر

ميهن/ محمدرضايى  حل مشكلات جامعه عشايرى 
به عنوان يكى از جوامع ســه گانه كشور در كنار جوامع 
شــهرى و روستايى به دليل پراكندگى در سراسر كشور 
و نگاه هاى بيرونى و نيز مولد بودن آن ها از اهميت زيادى 

برخوردار است.
اما جامعه عشايرى به همان نسبت سهمى كه در توليد ملى 
دارند آيا از سرانه درآمدهاى ملى و بودجه عمومى كشور نيز 

سهمى دارند يا به فراموشى سپرده شده اند؟

  سياه چادرعشاير نمونه موفق اقتصاد مقاومتى   
كرمعلى قندالى، رئيس سازمان امور عشايرى كشور در اين 
باره مى گويد: حفظ كرامت انسانى عشاير در تعامل با آن ها 
با مرتع و دام از جمله سياست هاى جدى دولت است و در 
اين زمينه نياز اوليه سرپناه را براى دامداران تا حدود زيادى 
حل كرده ايم و اكنون سياه چادرعشاير، نمونه موفق اقتصاد 

مقاومتى است.
وى با بيان اينكه ساده ســازى بروكراسى براى عشاير در 
دستور كار اين سازمان قرار دارد، مى افزايد: در همين راستا 
سال گذشــته 1000 ميليارد ريال تسهيلات ارزان قيمت 
با كارمزد چهار درصد به عشــاير همه اســتان هاى كشور 
پرداخت شد كه اين تسهيلات براى رفع نياز سرپناه و تامين 

مواد اوليه و معيشتى شان هزينه شده است.
همچنين امسال نيز يك هزار و 500 ميليارد ريال تسهيلات 
ارزان قيمت با همين شرايط به عشاير كشور پرداخت خواهد 
شد و پيشــنهاد داده ايم تا براى دامدار و عشاير بين 70 تا 
120 متر مجوز ســاخت منزل داده شود تا استقرار عشاير 

وخانواده آنان وجود داشته باشد.

  عشاير بايد حمايت شوند
على اكبــرى نماينده مردم شــيراز و عضو كميســيون 
كشــاورزى، آب و منابع طبيعى نيز در ايــن باره با تاييد 
مشكلات معيشتى عشــاير به خبرنگار ما مى گويد: هرگز 
دامدارى عشايرى از بين نخواهد رفت. البته مشكلات داراى 
ابعاد گوناگون هستند و به نظر من بايد از اين گونه جمعيتى 
به دليل مولد بودن وكم آبى و كمبود منابع كشــاورزى در 
كشور حمايت شــود زيرا بصورت جدى كم آبى در كشور 

مشكل ساز شده است.

 ضرورت تأمين انرژى براى عشاير
اين نماينده تصريح مى كند: آب و هوا و اقليم در ايران براى 
زندگى شبانى در مناطق عشــايرى فراهم است و فقط با 
ايــن نوع زندگى مبتنى بر كوچ و ســفر مى توان از برخى 
منابع طبيعى ارتفاعات كشور بهره گرفت، ولى راه اندازى 
شــبكه هاى اعلام خطر و تأمين انرژى مورد نيازشان قابل 

انجام و يك ضرورت اوليه است.
به گفته اكبرى، عشــاير حتمــاً به محل زندگى شــان 
برمى گردند و دليلش بازگشت عشاير از استان هاى ايلام و 
كرمانشاه و خوزســتان بود كه پس از جنگ و بازگشت از 
جبهه ها دوباره سياه چادرها را در مناطق ييلاقى و قشلاقى 
برپا كردند. آن ها حتى روى مين هم مى روند، ولى دست از 

زندگى عشايرى برنداشته و نمى دارند.

 تضاد نظام برنامه ريزى با زندگى عشايرى 
نماينده مردم شيراز در خانه ملت وعضو كميسيون منابع 
طبيعى با بيان اينكه بايد بگذاريم خودشــان زندگى شان 
را انتخاب كنند، مى افزايد: متأســفانه نظام برنامه ريزى ما 
در تضاد با زندگى عشايرى است چون بخشى و بر اساس 
جغرافياى استانى است و حتماً بايد در اين زمينه در قوانين 

و اسناد بالادستى كشور تجديد نظر صورت پذيرد.
وى دربــاره اقدام مجلس دراين بــاره تصريح مى كند: 
من در دوره اى رئيس سازمان عشايرى كشور بودم كه 
آيين نامه ســاماندهى عشاير را مصوب و شرح وظايف 
همه وزارتخانه ها را مشــخص كرديــم و اگر اين قانون 
اجرا شــود، مشكلات حل مى شود، اما الآن عمل به آن 
كمرنگ اســت و با تغيير وزرا و جابه جايى مسئولان، 

عشايرعزيز به كلى فراموش مى شوند.
اكبرى اضافه مى كند: سازمان عشايرى به تنهايى كارآمدى 
فراگير ندارد يعنى همان گونه كه در بحث آموزش و تشكيل 
مدارس آمــوزش و پرورش وارد شــد، نهادهاى عمرانى، 
فرهنگى و بهداشــتى نمى توانند، وارد شوند و اين معضل 
را بايد خود وزارتخانه ها بايد با تشــكيل ســتاد،كارگروه و 

نيزهمراهى و تلاش رفع كنند. 

  الزام دولت به توسعه رشد 5 درصدى عشاير 
اين عضو خانه ملت مى افزايد: همچنين در برنامه ششــم 
مصوب شده و با پيگيرى كميسيون منابع طبيعى در بودجه 
امســال هم تأكيد شد كه به گونه اى از بودجه كشور براى 
ســالانه پنج درصد رشد شاخص هاى توسعه اى در عشاير 
منابع اختصــاص يابد و اين حركت آغاز خوبى براى پايان 

دادن به محروميت اين عزيزان است.

  هيچ برنامه اى براى زندگى عشاير نداريم
دكتربرات قباديان، معاون پژوهشى وزارت صنعت، معدن و 
تجارت و پژوهشگر برتر دانشگاه تربيت مدرس -از سال84 
تا95- كه خودش عشاير زاده است در اين باره به خبرنگار 
ما مى گويد: واقعيت اين است كه در قوانين و اسناد اصلى 
كشور اصولاً هيچ برنامه اى براى بهبود زندگى عشاير نداريم.

وى مى افزايد: طبيعى است كه اهالى جامعه عشايرى 
در ايران مشكل داشته باشــند و اگر مشكل نداشته 

باشــند، بايد تعجب كرد زيرا اين عزيزان در عين كم 
هزينه بودن و ويژگى توليدكنندگى و اشــتغال زايى 
شان به كلى مورد غفلت واقع شده اند و كسى به فكر 

ارتقاى سطح زندگى آنان نيست.

  نبود راهبرد ومجريان توانمند 
 وى نبود برنامه كارآمد به عنوان راهبرد و مديران اجرايى 
توانمند را مهم ترين مشــكلات در حوزه عشاير دانسته و 
مى افزايد: به گفته رهبر كبير انقلاب «عشاير ذخاير انقلابند» 
اما اين ذخاير فراموش شده اند و اكنون به راهبرد مديريتى و 

توسعه اى ومجريان توانمند نياز ضرورى داريم.
به گفته دكتر قباديان، بايد مديران اجرايى توانمند به عنوان 
خادم وارد كارشــوند واعتقاد قلبى وعشق به عشايرداشته 
باشند و مانند رهبرى آنان را ذخاير انقلاب بدانند و با دقت 
وضعيت دامداران را بررسى كنند و بدانند يك دامدار آن هم 
در مناطق سخت گذر و بدون امكانات عشايرنشين با چه 

مشقاتى زندگى مى كند.

 توليد يك چهارم گوشت كشور توسط عشاير
صفرزاده، قائم مقام سازمان امور عشاير با بيان اينكه عشاير 
25 درصد گوشت قرمز كشور را توليد مى كنند، مى گويد: 
در حال حاضر 28 درصد جمعيت دام سبك، چهار درصد 
جمعيت دام ســنگين و 38 درصد مراتع كشور در اختيار 

عشاير است.
 وى با اشــاره به اينكه امروز عشاير در حوزه هاى گوناگون 
صنايع دستى، لبنيات، پرورش گياهان دارويى و گردشگرى 
داراى توليدات و ظرفيت هاى متنوعى هستند، خاطرنشان 
مى كند: ايجاد تنوع شغلى در بين عشاير و افزايش ميزان 

اشتغال آنان از جمله برنامه هاى سازمان امور عشاير است.
قائم مقام سازمان امور عشاير مى افزايد: جامعه عشايرى با 
وجود دارا بودن كمتر از دو درصد جمعيت كشــور، نقشى 
بسيار مهم و حياتى در توليد و اقتصاد كشور ايفا مى كند، 
آن ها يك جامعه كاملاً مولد هستند و زندگى شان بر مبناى 
كوچ و بهره بردارى از شرايط اقليمى و طبيعى و با تكيه بر 
دامدارى پايه ريزى شده واين شيوه زندگى بهترين شيوه 
توليد و بهره بردارى از منابع طبيعى و ضامن حفظ محيط 

زيست و منابع پايه به شمار مى رود.

قدس از ضرورت رسيدگى به اين قشر مولد گزارش مى دهد 

قشلاق مشكلات در ييلاق عشاير!

با توجه به بررسى هاى 
اوليه به نظر مى رسد، 
بوى نامطبوعى كه از 
بامداد در سطح شهر 

خاش منتشر شده، منشأ 
گوگردى دارد 
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قدس: تصويب برج اقامتى موقت و المان پديده در 34 طبقه
نيش و نوش: شنيده بوديم واسه اسكان موقت مسافرا چادر 

بزنن ولى نشنيديم برج 34 طبقه موقتى بسازن!
قدس: انتقال بيماران راهرو خواب بيمارستان قائم مشهد به 

زير زمين
نيش و نوش: چون تو زيرزمين نه صداشون به كسى ميرسه، 

نه كسى ميتونه ازشون عكس بگيره!
قدس: كاسپين پول مردم را ندهد وزير را استيضاح مى كنيم

نيش و نوش: اگه قرار بود هر مؤسســه و شــركتى كه پول 
مردم رو نده، وزيرى اســتيضاح بشــه، بهارستان تبديل به 

استيضاحستان ميشد!
قدس: كارواش ها؛ خطر زيرپوستى سفره هاى آب زيرزمينى 

مشهد
نيش و نوش: ولى چون روى پوســت مشــهد درآمد بالايى 

دارن، هرروز تعدادشون بيشتر ميشه!
قدس: تصادف زنجيره اى 16خودرو در جاده مشهد- چناران

نيش و نوش: اكنون تنها قشــرى كه از وضعيت جاده هاى 
استان راضى هستن، صافكار نقاش هاى ماشينن!

��ش و �وش
سعيد ترشيزى



هادى زهرايى: شــايد گزارش هــاى روزنامه 
قدس در خصوص مشكلات بيمارستان قائم را 
خوانده يا شنيده باشيد. اما اين بار بيماران بخش 
مغز و اعصاب اين بيمارســتان از نبود دستگاه 
آنژيوگرافــى مغز و طولانى شــدن نوبت هاى 

آنژيوگرافى گلايه دارند.
همراه يكــى از بيماران به خبرنگار ما مى گويد: 
بيمار ما 35 روز اســت كه در بيمارستان قائم 
بسترى است كه بايد آنژيوى مغز برايش انجام 
شود، اما به ما اعلام كردند دستگاه آنژيوگرافى 
خراب اســت. حتى به سراغ رئيس بيمارستان 
رفتم تا مشكلم را با او در ميان بگذارم، اما منشى 
رئيــس اجازه ديدار را به مــا نداد و به ما گفت: 
هزينه تعمير اين دســتگاه ها بسيار بالاست و 
بيمارستان نمى تواند اين هزينه را پرداخت كند 
و اين دســتگاه ها از آبان سال گذشته همچنان 
خراب اســت و تعدادزيادى از بيماران در نوبت 
آنژيوگرافى مغز هستند. اگر آنژيوگرافى مغز بيمار 
ما انجام نشــود، ممكن است رگ هاى مغزيش 
خونريزى كند و موجب مرگش شود. يكى ديگر 
از بيماران نيز به خبرنگار ما مى گويد:50 روز بود 
كه بيمارستان قائم امروز و فردا مى كرد تا بيمار 
ما را بسترى كند و 10 روز به پايان سال مانده 
بود، سرانجام بيمار ما در بيمارستان بسترى شد 
و بعد از بسترى شدن قرار بود آنژيوگرافى مغز 
انجام شود، اما بيمارســتان اعلام كرد به دليل 
حضور نداشــتن بعضى از پرسنل در ايام نوروز 
بايد شما بعد از تعطيلات دوباره به بيمارستان 

مراجعه كنيد.
خبرنگار ما براى پيگيرى اين موضوع به ســراغ 

رئيس بيمارستان قائم مى رود.
مصطفى داســتانى در گفت و گو با قدس گفت: 
دســتگاه آنژيوگرافى مختص به مغز يا همان 
بايپلين در بيمارستان قائم از ابتدا وجود نداشته 
است و چندين ســال است كه مسئولان وعده 
خريــدارى اين دســتگاه را داده اند كه تا كنون 

تحقق پيدا نكرده است.
داســتانى بــا رد خرابى دســتگاه آنژيوگرافى 
بيمارســتان قائم گفت: چون حضــور بيماران 
قلبى در بيمارستان بسيار زياد است و در حال 
حاضر يك دســتگاه آنژيوگرافى فعــال داريم، 

مدت اختصاص يافته به بيماران مغزى بســيار 
كم است و اين درحالى است كه طرح 724 در 
بيمارســتان قائم در حال اجراست كه بيمارانى 
كه سكته قلبى كرده اند بايد ظرف كمتر از 20 
دقيقه آنژيوگرافى بر روى آن ها انجام شود، اين 
موضوع براى ما بسيار حياتى است و به همين 
دليل مجبــور بوده ايم كه براى آنژيوگرافى مغز 
محدوديت قائل شويم، چون ساعات آنژيوگرافى 

مغز بسيار طولانى است.
وى ادامه داد:براى حل اين مشــكل دســتگاه 
آنژيوگرافى مانند دســتگاه موجود خريدارى و 
نصب شــده اســت كه در حال دريافت مجوزو 
راه اندازى آن هســتيم كه اميدواريم ظرف 10 
روز آينده اقدام هاى لازم براى راه اندازى دستگاه 
آنژيوگرافى صــورت پذيرد؛ كه بــا راه اندازى 
اين دستگاه وقت بيشــترى به بيماران مغزى 

اختصاص خواهد يافت.
وى تصريــح كرد: براى انجــام آنژيوگرافى مغز 
با كيفيت مناســب كه مــورد نظر متخصصان 

است، نياز به دستگاه بايپلين است كه قرار بود 
از 10 سال پيش براى بيماران بيمارستان قائم 
خريدارى شــود كه هيچ اقدامى صورت نگرفته 
اســت و اين دســتگاه در هيچ بيمارستانى در 
خراســان رضوى وجود نــدارد و اميدواريم اين 
دستگاه در بيمارستان قائم به عنوان بيمارستان 

معين اعصاب خريدارى و نصب شود.

وى ادامه داد: بيمارستان مغزى از دو جهت قابل 
بررسى اســت: بيمارانى كه به صورت اورژانسى 
كه در طرح 724 قــرار مى گيرند كه كار آن ها 
با دارو يا آنژيوگرافى انجام مى شود و دسته دوم، 
بيمارانى هستند كه بايد كار تشخيصى بر روى 
آن ها انجام شود و بعد كار درمانى آن ها بر اساس 
اقدام هاى تشخيصى انجام شود كه طبيعتاً اين 
بيماران به صف نوبت مى روند و به دليل كمبود 
دســتگاه، نوبت هاى آن ها طولانى خواهد شد. 
اما اين بيماران مى توانند در بيمارســتان هاى 
ديگربا دستگاه آنژيوگرافى قلب كار خود را انجام 
دهند و اولويت ما در بخش آنژيوگرافى بيماران 
اورژانسى قلبى است و كارى كه مى توان در دو 
ماه يا سه ماه آينده انجام شود، بايد در صف نوبت 
قرار گيرد و اميدواريم با راه اندازى دستگاه دوم 
آنژيوگرافى قلب، نوبت هاى آنژيوگرافى مغز كمتر 
شــود. اگربخواهيم كار اصولى انجام دهيم بايد 
دستگاه بايپلين براى بيمارستان قائم خريدارى 

و نصب شود.
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 اعضاى بدن جوان 26 ساله 
به 4 بيمار زندگى دوباره بخشيد

اصفهان- خبرنگار قدس: مسئول واحد فراهم آورى اعضاى 
پيوند مركز آموزشــى، درمانى الزهرا(س) اصفهان از اهداى 
چهار عضو بدن يك بيمار مرگ مغزى 26 ســاله در اصفهان 
به نام صادق شفيعى براى پيوند به بيماران نيازمند خبر داد. 

مريم خليفه سلطان گفت: نامبرده پس از تأييد مرگ مغزى 
و اخذ رضايت از خانواده اش براى اهداى عضو، 26 خرداد در 
بيمارستان الزهرا(س) اصفهان تحت عمل جراحى برداشت 

اعضا قرار گرفت.
وى بيان كرد: كبد و دو كليه نامبرده در بيمارستان الزهرا(س) 
به سه بيمار و قلب وى در بيمارستان چمران اصفهان به بيمار 

ديگرى پيوند زده شد.
وى با بيان اينكه از ابتداى سال تاكنون 19 مورد مرگ مغزى 
در اصفهان منجر به اهداى عضو شــده اســت، افزود: سال 
گذشته در مجموع 36 مورد اهداى عضو از افراد مرگ مغزى 

در استان اصفهان انجام شد.

 گلريزان 260 ميليونى خيران بجستانى 
براى خانواده زندانيان

بجستان - خبرنگار قدس: در جشن گلريزان كه دوشنبه 
شب گذشته با حضور جمعى از خيرين بجستانى بر گزار شد، 
بيش از 260 ميليون ريال كمك نقدى و غير نقدى براى اهدا 

به خانواده زندانيان اين شهرستان جمع آورى شد .
امام جمعه بجستان در اين مراسم گفت: احساس گرسنگى 
و تشنگى در ماه رمضان برگرفته از زندگى حضرت على(ع) 
و نگاه به محرومين و مستمدان است كه پيام اصلى رمضان 

است.
حجت الاسلام وحيدى گسترش 800 ميليون تومانى سفره 
امام زمان(عج) در ماه رمضان امسال توسط مردم شهرستان 
را ستودنى دانست و اظهار داشت: ارزشمندتر اين است كه به 
خانواده كودكانى هم كه پدر بر ســر سفره ندارند، نگاه كنيم 
و آنان را كمك كنيم كــه اين نيز نگاه حضرت على(ع) بود 
كه با دســت خود كودكان نيازمند و بچه هاى يتيم را كمك 

و يارى مى كرد.
در اين جلســه عليرضا محولاتى دادستان شهرستان گناباد 
گفت:35 زندانى از بجستان در زندان هاى گناباد هستند كه 
دو نفر آنان محكوم مالى بوده اند كه يكى 1/5 ميليون تومان و 
ديگرى 9/5 ميليون تومان محكوميت دارد و خيرين مى توانند 
با كمك به خانواده هاى اين عزيزان در راه رفع مشــكل مالى 

آنان قدم بر دارند.

 مقدمات حضور واحدهاى صنعتى كوچك 
در فرابورس و بورس كالا فراهم شد

قدس: مديرعامل شركت شهرك هاى صنعتى خراسان رضوى 
از فراهم شدن حضور واحدهاى صنعتى كوچك و متوسط در 

فرابورس و بورس كالا خبر داد.
مسعود مهدى زاده مقدم گفت: با توجه به شرايط مختلفى كه 
دريافت تسهيلات بانكى دارد، فرابورس براى تأمين نقدينگى 

و رونق بيشتر واحدها جايگزين مطلوبى است.
وى ادامه داد: تأمين مالى از مهم ترين اين سياست هاست كه 
براى حمايت از سرمايه گذاران در شهرك ها و نواحى صنعتى 

انجام مى شود.
مهدى زاده مقدم با اشــاره به مزاياى بورس كالا و فرابورس 
عنــوان كرد: معرفى و تبليغات در تابلــوى بورس به صورت 
رايگان در كنار شــركت هاى معتبر، امكان انتشار انواع اوراق 
قرضه، اعتبار بخشى به شركت و سهامداران آن و امكان انتقال 
مالكيت سهام براى شركت ها در حداقل زمان و هزينه، بخشى 
از مزاياى حضور واحدهاى كوچك و متوسط در بورس است.

وى اضافه كــرد: يكى از مهم ترين شــروط ورود واحدها به 
فرا بورس داشتن شفافيت مالى و اطلاعاتى است كه بايد دقيق 

باشد.
وى با توجه بــه اينكه 95 درصد از واحدهاى اســتان جزو 
صنايع كوچك و متوسط هستند، خاطرنشان كرد: اين واحدها 
مى توانند براى تسريع در فروش محصولاتشان در بورس كالا 

حضور يابند و از مزاياى آن بهره مند شوند.
وى در پايــان گفت: متقاضيان مى توانند با مراجعه به حوزه 
صنايع كوچك شركت شهرك هاى صنعتى خراسان رضوى 
و يا تماس با شماره تلفن 37001330 آمادگى خود را براى 

حضور در فرا بورس و بورس كالا اعلام كنند.

گزارش قدس از انتظار طولانى بيماران براى آنژيوگرافى مغز

  كولرهاى آبى 40درصد  آب يزد را وعده بيمارستان قائم 10 ساله شد
مصرف مى كنند 

يزد- خبرنگار قدس: مديرعامل شــركت آب و فاضلاب 
استان يزد گفت: استان يزد به لحاظ ميزان بارندگى استان 
آخر كشور بوده و ايران هم جزو كشورهاى كم باران در دنيا 

محسوب مى شود.
 على اسلامى در نشست با خبرنگاران اظهار داشت: ميانگين 
بارندگــى در دنيا 755 ميلى متر بــوده، ولى اين ميزان در 
كشــور ما حدود 220 ميلى متر بوده و در اســتان يزد اين 
ميزان حدود 65 ميلى متر اســت با اين وجود از منابع آب 
زيرزمينى در استان برداشت هاى بى رويه اى مى شود و اين 
منابع بشدت در استان يزد افت داشته و زنگ خطرى براى  

منابع آب شيرين يزد است. 
وى خاطر نشان كرد: كولرهاى آبى يكى از معضلات استان 
در فصل تابســتان بوده و مــردم نمى توانند در اين فصل از 
وسيله سرمايشى استفاده نكنند و در تابستان از 50 ميليون 
متر مكعب مصرف آب،20 ميليون متر مكعب از اين ميزان، 
مربوط به كولرهاى آبى اســت و اين كولرها 40 درصد آب 

استان يزد را مصرف مى كنند. 

واكنش رئيس دانشگاه علوم پزشكى گيلان در 
اقدام اخير 4 بيمارستان خصوصى رشت
 سلامت مردم خط قرمز ماست

رشــت - خبرنگار قدس: انتشــار خبر اقدام اخير چهار 
بيمارستان خصوصى قائم، گلسار، پارس و آريا رشت مبنى بر 
پذيرش نقدى درمان بيماران، بر مردم تأثير منفى گذاشت.

رئيس دانشگاه علوم پزشكى گيلان در واكنش به اين اقدام 
گفت: به دليل تسويه نشدن مطالبات و معوقه بيمه هاى پايه، 
اين بيمارســتان ها پذيرش نقدى بيماران را در دستور كار 
خود قــرار داده اند، ولى اين اقدام به هيچ وجه قابل توجيه 

نيست.
دكتر شــاهرخ يوســف زاده چابك افزود: 20 تا 30 درصد 
هزينه هاى درمانى بيماران را بيمه هاى پايه مى پردازند كه 
به دليل تسويه نشدن مطالبات معوقه بيمه هاى پايه، اين 
دو بيمارستان خصوصى پذيرش نقدى بيماران را در دستور 
كار خود قــرار داده اند، ولى اين اقــدام به هيچ وجه قابل 

توجيه نيست.
وى با اشــاره به اينكه در بيمارســتان هاى خصوصى طرح 
تحول ســلامت اجرا نمى شــود، افزود: با توجــه به اينكه 
در بيمارســتان هاى خصوصــى خدمات درمانــى دولتى 
ارائه نمى شــود، بخشــى از هزينه هاى درمــان بيماران را 
بيمه هاى پايه و بخشــى ديگر را بيمه تكميلى مى پردازند. 
بــا توجه به افزايش حجم مطالبات معوقه بيمه هاى پايه در 
بيمارســتان هاى گلســار، قائم، پارس و آريا رشت، رؤساى 
بيمارســتان هاى مزبور تصميم گرفتنــد، درمان بيماران را 
نقدى حساب كنند و سپس صورت حسابى در اختيار آن ها 
قــرار دهند تا با مراجعه به مركــز بيمه، هزينه كرد خود را 

دريافت كنند.
وى اظهار داشــت: پس از اطلاع از اين موضوع با رؤساى 
هر دو بيمارستان جلســاتى را در دانشگاه علوم پزشكى 
گيــلان برگزار كرديم و در مــورد عواقب و تبعات منفى 
چنيــن اقدامــى هشــدارهاى لازم را به آن هــا داديم. 
نماينده بيمه ســلامت عنوان كرد كــه بدهى دو ماه را 
مى پردازد و تأمين اجتماعى نيز براى تسويه بدهى خود 
فرصت خواست كه متأســفانه رؤساى هر دو بيمارستان 
نپذيرفتنــد.وى توجه به ســلامت و درمان مردم را خط 

قرمز نظام سلامت عنوان كرد.

با 150ميليارد ريال اعتبار
 امسال 4هزار و 136 هكتار نهالكارى 

در اصفهان انجام مى شود

اصفهان- خبرنگار قدس: رئيس اداره امور بيابان اداره  كل 
منابع طبيعى و آبخيزدارى اســتان اصفهان گفت: به منظور 
كاهش بيابان زايى و براساس موافقتنامه ملى امسال 4هزار 

و 136 هكتار نهالكارى در استان اصفهان انجام  مى شود. 
حســينعلى نريمانى با بيان اينكه اين طرح با 150ميليارد 
ريال اعتبار اجرا مى شود، اظهاركرد: انجام عمليات بادشكن 
غير زنده براى مقابله با فرســايش بــادى در محدوده 420 
كيلومتــرى همراه با 3 هزار و 400 هكتار عمليات مديريت 

روانابها از اقدام هاى مهم اين طرح است.

مديركل شهرسازى استان:
  ايستگاه درون  شهرى قطار همدان 

سال آينده ساخته مى شود
همدان - خبرنگار قدس: مديركل شهرســازى اســتان 
همدان با بيان اينكه ايســتگاه درون شــهرى قطار همدان 
در ســال آينده ساخته خواهد شــد، گفت: قسمت غربى 
ايســتگاه بارى راه آهن همدان- تهران به عنوان ايســتگاه 
مسافرى درنظرگرفته شده اســت.فرهاد فرزانه افزود: قطار 
همدان- مشــهد، قطــار چهار تخته خواهد بــود كه قطار 
مستقيماً به مشهد رفته و راه اندازى قطار تهران نيز پس از 

چند سفر مشهد، متعاقباً برنامه ريزى خواهد شد.

ميهن- فاطمــه معتمدى توقــف طولانى مدت 
كاميون هــاى ترانزيتى در مبــادى ورودى و خروجى، 
صف هاى طويلــى را ايجاد كرده و مشــكلاتى را براى 
رانندگان و نيز موضوع صادرات و ترانزيت در پى داشته 
اســت.به گفته برخى رانندگان، از حدود 40 روز پيش، 
كاميون هــاى حامل بار ترانزيت و صادرات پشــت مرز 
دوغارون با توقف هاى بيش ازيك هفته اى روبه رو شده اند 
و اين مسئله در كنار افزايش هزينه با توجه به كم بودن 
امكانات، شرايط ماندن در مرز را براى رانندگان با مشكل 

روبه رو كرده است.

 توقف 10 روزه پشت مرز!
رئيس هيئت مديره انجمن صنفى شــركت هاى حمل 
و نقل بين المللى خراســان رضوى مى گويد: حدود هزار 
كانتينر نيز براى بارگيرى به افغانستان در بندرعباس به 
خاطر كمبود ناوگان حمل و نقل متوقف شــده و اين به 
خاطر توقف هاى طولانى كاميون ها در پشت مرز دوغارون 

است.
وى درباره ظرفيت افغانستان براى پذيرش كاميون هاى 
متوقف شــده پشــت مرز دوغارون اظهار داشت: طرف 
افغانســتان مدعى اســت ظرفيت لازم را براى پذيرش 
كاميون هــا از مرز دوغــارون دارد و هر تعداد كاميون از 
طرف ايران وارد شود قادر به پذيرش است، اما مشكلاتى 
مانند كمبود باسكول وجود دارد و از سوى ديگر كمبود 
امكانات در داخل افغانســتان سبب شده است با توجه 
به انجام كارهاى ادارى تا ســاعت 14 رانندگان تمايلى 
براى ورود به افغانستان تا پيش از ساعت ياد شده ندارند، 
بنابراين طرف افغانســتان بايد ســاعت كارى خود را با 

گمرك ايران كه تا ساعت 18 است، هماهنگ كند.
وى ادامه داد: مسئولان مرزى دولتى اعم از پايانه، گمرك 
و مرزبانى بايد با طرف افغانســتان جلســات بيشترى 

بگذارنــد تا مشــكل توقف طولانى كاميون هــا در مرز 
دوغارون برطرف شود.

وى ادامه مى دهد: مشكل توقف طولانى در مرز دوغارون 
براى كاميون هاى حمل بار از حدود 40 روز پيش ايجاد 
شده است، به طورى كه ميزان اين توقف ها بعضاً به 10 

روز هم رسيده است.
احمد زمانيــان يزدى مى افزايد: البته بــا برنامه ريزى و 
تمهيدات انديشيده شده ميزان توقف ها كاهش يافته و 

اكنون وضعيت بهتر شده است.
كاميون ها شــامل ترانزيت، ويژه حمل مواد سوختى و 
كاميون هاى حامل كالاهاى صادراتى از مرز دوغارون وارد 
افغانستان مى شــود و معمولاً 4 تا 5 روز زمان مى برد تا 

كاميون ها از مرز وارد افغانستان شود.

 افزايش 35 درصدى ورود كالا به افغانستان
وى ادامه مى دهد: با اين حال ظرف سه ماهه اخير حجم 
كالاها براى ورود به افغانستان اعم از صادرات و ترانزيت 
حدود 35 درصد افزايش يافته است كه براى جلوگيرى 
از توقف و تسريع در كار بايد امكاناتى براى پذيرش اين 
حجم افزايش تدارك ديده شــود، اين امكانات در طرف 
افغانستان كم است و در ايران هم كمبود نيروى انسانى 
براى انجام امورى ماننــد گمرك و گذرنامه وجود دارد، 
بنابراين كندى كار، توقف چندين روزه كاميون ها پشت 

مرز را به دنبال داشته است.
وى اضافه مى كند: اين در حالى است كه برخى كاميون ها 
حامل كالاهاى حساس است و بايد پيش از عيد فطر به 
افغانســتان برسد، بنابراين پيگيرى شد تا مشكل توقف 
طولانى و 10 روزه كاميون ها پشت مرز دوغارون برطرف 
شود و از سوى ناظر گمركات خراسان رضوى دستوراتى 

صادر شد و وضعيت كمى بهبود يافت.
رئيس هيئت مديره انجمن صنفى شــركت هاى حمل 

و نقل بين المللى خراســان رضوى خاطرنشان مى كند: 
بحث توقف كاميون ها پشت مرز خطرناك است، با اين 
توضيح كه برخى از اين خودروها حامل موادسوختى و 
موادغذايى فساد پذير است و از نظر امنيتى هم موضوع 

قابل بحث است.
زمانيان با بيان اينكه البته با برنامه ريزى انجام شــده 
احتمــالاً طى روزهاى آينده ميــزان توقف كاميون ها 
پشت مرز دوغارون كاهش بيشــترى خواهد داشت، 
گفت: البته از آنجا كه هفته آينده زمان تعطيلات عيد 
فطر است شمار كاميون ها براى ورود به افغانستان در 
مرز دوغارون بيشتر مى شود، بنابراين تا چند روز باقى 
مانده به عيد فطر بايد پذيرش خودروها براى خروج از 
مرز در گمرك افزايش يابد تا كاميون هاى پشــت مرز 
سريع تر وارد افغانستان شــوند و صف هاى طولانى و 

توقف ها به روز باشد.
وى بــا بيان اينكه هم اكنون روزانــه بين 200 تا 250 
كاميون پذيرش مى شود، مى گويد: تا 300 كاميون هم از 
طرف ايران پذيرش مى شود اما نكته اين است كه اولويت 
بيشتر مربوط به بارهاى صادراتى و مواد سوختى است و 
كاميون هاى ترانزيتى در اولويت بعد قرار دارند، در حالى 

كه ترانزيت بايد بيشتر پذيرش شود.

يك مسئول خبر داد

انباشت 1000 كانتينر ترانزيتى به افغانستان در بندرعباس

چون حضور بيماران قلبى 
در بيمارستان بسيار زياد 

است و در حال حاضر يك 
دستگاه آنژيوگرافى فعال 

داريم، مدت اختصاص 
يافته به بيماران مغزى 

بسيار كم است

بــرش

خبر

ميهن - محمدرضايى  نخســتين مخزن و ســامانه 
آب رسانى اضطرارى و تأمين آب آشاميدنى سالم كشور با 
حضور مسئولان در آبفاى منطقه يك تهران به بهره بردارى 

رسيد.
محمد پرورش مديرعامل شركت آب و فاضلاب استان تهران با 
اعلام اين مطلب به خبرنگار ما گفت: نخستين مخزن و سامانه 
آب رسانى اضطرارى كشور در محله زرگنده تهران آغاز به كار 
كرد و بر اساس بودجه بندى بلندمدت اين طرح ساخت اين 

مخازن در 352 نقطه تهران در دستور كار قرار گرفته است.
وى در بــاره ويژگى و كاربرد اين نوع مخــازن اضطرارى در 
محله هاى كلانشهرها خاطرنشان كرد: قراراست بر اساس اين 
طرح در هر محله به هنگام وقوع حوادث طبيعى، آب بهداشتى 
در همان ساعات اوليه بحران و روزهاى ابتدايى وقوع حادثه در 

اختيار همه شهروندان قرار گيرد.
وى با بيان  اين  كــه اين نوع طرح ها در قالب مباحث پدافند 
غيرعامل بايد اجرا شود، افزود: به دليل حادثه خيزبودن كشور، 
توسعه و گسترش سامانه هاى اضطرارى بويژه تأمين آب سالم 
در بحران ها از اهميت بسيار زيادى برخوردار است وهر يك از 

اين مخازن براى 11 هزار نفر در سه روز ابتدايى به ازاى هر نفر 
سه ليتر در روز آب تأمين مى كند.

به گفته وى بر اساس تفاهم نامه اى كه شركت آب و فاضلاب با 
آموزش و پرورش داشته  قرار است آموزش هاى لازم در زمينه 
چگونگى استفاده از ســامانه هاى آب در مواقع اضطرارى در 

مباحث درسى دانش آموزان نيزگنجانده شود.

 همه شهرهاى ايران به مخزن آب رسان اضطرارى 
مجهز مى شوند 

مدير عامل شــركت آب و فاضلاب كشور و مشاور وزير نيرو 
نيز در اين مراسم با بيان اينكه همه شهرهاى ايران به مخزن 
آب رسان اضطرارى تجهيز مى شوند، بيان كرد: قرار است شمار 
بيش ترى از اين سامانه ها در نقاط مختلف تهران ساخته شود 
و در آينده نيز تمامى شــهرهاى ايران بايد از اين سامانه ويژه 

مديريت بحران بهره مند  شوند.
به  گفته مهندس حميدرضا جانباز پس از استقرار سامانه هاى 
آب رسانى اضطرارى از طريق شورايارى هاى محلات اهالى و 
شهروندان درنشست هاى توجيهى آشنايى لازم با اين سامانه ها 

را فرامى گيرند.
در ساخت اين مخزن اضطرارى تمام ايرانى از لوله مقاوم از 
جنس چدن داكتيل با قطر 2000 ميلى متر استفاده شده 
است. همچنين براى نخستين بار در كشور  توليدكنندگان 
داخلــى موفق به توليد اين ســازه مى شــوند. همه لوله و 
اتصالات استفاده شده در ساخت مخزن در برابر زمين لرزه 

مقاوم است.

براى تأمين آب آشاميدنى سالم اهالى پايتخت صورت مى گيرد

تجهيز 352 نقطه تهران به مخزن آب رسان اضطرارى 
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 كشف بيش از 100 كيلوگرم مواد افيونى 
در مرزهاى خراسان رضوى

قدس:فرمانده مرزباني خراسان رضوي از كشف بيش از 100 
كيلوگرم هروئين فشرده، حشيش و ترياك در گمرك مرزي 

دوغارون خبر داد. 
سردار جان نثار گفت: قاچاقچيان در پي تحويل نشدن بار به 
رابطشــان در اين سوي مرز به خاطر حضور پررنگ نيروهاي 
مرزباني با به جا گذاشــتن مواد همراه خود به آنسوى مرزها 
متوارى شدند.وى افزود: مرزداران اين فرماندهى موفق شدند 
95 كيلوگرم مواد مخدر را شامل 50 كيلوگرم هروئين فشرده، 
40 كيلوگرم حشيش و پنج كيلوگرم ترياك كشف كنند كه 
توسط خودروهاي ترانزيتي از گذرگاه زميني مرز دوغارون از 

افغانستان وارد خاك ايران شده بود.
فرمانده مرزباني خراســان رضوي همچنين از يك كشــف 
ديگــر مواد مخدر در هنگ مرزي تايباد خبر داد و تشــريح 
كرد: مرزداران پست كنترل و مراقبت مرزى در حين كنترل 
خودروهاى ورودى به كشــور، موفق شــدند بيش از هشت 
كيلوگرم هروئين فشــرده از يك دستگاه تريلي كه به طرز 
ماهرانه اى جاسازى شده بود، كشف كنند و راننده خودرو نيز 

دستگير و تحويل مراجع قضايى شد.



رخ � رخ در نشست قدس با دست اندركاران اين صنعت بررسى شد

همه چيز درباره مرغ هورمونى تا بدون آنتى بيوتيك

فاطمه معتمدى  گوشــت مــرغ به عنوان 
يكى از اقلام پروتئينى و البته با توجه به قيمت 
مناســب تر آن نسبت به گوشــت قرمز سهم 

مهمى در سبد مصرفى خانوارها داشته و دارد.
با اين همه وفور مرغ در بازار براى پاسخگويى به 
تقاضاى بالاى مصرف اين فرآورده گوشتى اين 
شــائبه را ايجاد كرده است كه توليد كنندكان 
براى تسريع در توليد و پرورش مرغ از هورمون 
اســتفاده مى كننــد كه برابر ســفارش برخى 

پزشكان بايد از مصرف آن خوددارى كرد.
اما اينكه واقعاً در توليد و پرورش مرغ از هورمون 
استفاده مى شود يا خير و ديگر اينكه در صورت 
تأئيد آيا مصرف آن تهديد كننده سلامت مردم 
است، از جمله پرســش هايى بود كه قدس در 
تماس با اداره كل دامپزشــكى خراسان رضوى 
به عنوان مرجع نظارت و كنترل برسلامت توليد 
فرآورده هاى خامى دامــى مطرح كرد.اهميت 
موضــوع تا حدى بود كه رئيــس اداره نظارت 
بر بهداشــت عمومى و موادغذايــى اداره كل 
دامپزشكى استان ترجيح داد به جاى مصاحبه 
تلفنى به همراه رئيس اداره بهداشت و مديريت 
بيمارى هاى طيــور ايــن اداره و نايب رئيس 
اتحاديه سراسرى مرغداران گوشتى كشور براى 

پاسخگويى كامل مهمان روزنامه قدس باشند.

 اظهار نظرهاى غيركارشناسى 
رئيــس اداره نظــارت بر بهداشــت عمومى و 
موادغذايى اداره كل دامپزشكى خراسان رضوى 
با بيان اينكه متأســفانه اظهار نظرهاى زيادى 
بخصــوص از نوع غير فنى و غيركارشناســى 
عمدتاً توســط افراد دانش آموخته در خصوص 

محصولات مختلف از جمله مرغ مطرح مى شود 
و برخى از پزشكان نيز در اين وادى ورود يافته 
اند، گفت: افــراد دانش آموخته در نزد مردم از 
جايگاه خاصى برخوردارنــد، بنابراين مردم به 
اظهار نظرهاى آنان اعتماد مى كنند. اين افراد 
بايد توجه داشته باشند كه تا موضوعى براى آنان 
مسجل نشده و مستند نباشد، مردم را با اظهار 

نظرهاى خود نگران نكنند. 

 مرغ هورمونى نداريم
عطارباشى افزود: مردم با اطمينان خاطر بدانند 
كه نه تنها در استان و مشهد بلكه در ايران مرغ 
هورمونى نداريم و به هيــچ عنوان در توليد و 

پرورش مرغ از هورمون استفاده نمى شود.
وى درباره دليل شــائبه وجود هورمون در مرغ 
درجامعه يادآورشــد: اين موضــوع بدان جا بر
مى گردد كه برخى از فروشندگان براى برخى از 
مرغ ها از نام بدون هورمون استفاده مى كنند در 
حالى كه اين نوع مرغ ها در واقع مرغ بدون آنتى 
بيوتيك است. ما مرغ هورمونى و غير هورمونى 
نداريــم كه در صــورت مشــاهده اين تخلف 
تبليغاتى برخورد مى شود.عطار باشى با تأكيد 
مجدد بر اينكه مرغ هورمونى نداريم، گفت: بايد 
توجه داشت براى كاهش دوره توليد و تسريع در 
رشد مرغ نياز به استفاده از هورمون نيست، بلكه 
استفاده از جيره تغذيه اى متناسب با احتياجات 
غذايى سبب مى شود، رشد جوجه در كمترين 
زمان ممكن انجام شــود.وى با اشاره به اينكه 
اســتفاده از هورمــون داراى عوارضى از جمله 
ايجاد اختلال در سيســتم داخلى بدن انسان 
است، گفت: برخى از پزشكان مدعى هستند كه 

با انجام آزمايش، متوجه وجود هورمون در مرغ 
شده اند كه در پاسخ بايد گفت، بدن حيوانات 
مانند انســان بــه دليل وجود يكســرى غدد، 
هورمون دارد كه طبيعى است و اين بدان معنى 
نيســت كه در واحدهاى مرغدارى از هورمون 

براى رشد جوجه استفاده شده است. 

 مرغ بدون آنتى بيوتيك
وى با بيان اينكه مقوله مرغ بدون آنتى بيوتيك 
از مرغ هورمونى جداســت، يادآور شد: از آنجا 
كه در مرغ بــدون آنتى بيوتيك در طول دوره 
پرورش به هيچ عنوان از آنتى بيوتيك استفاده 
نمى شود، بنابراين نسبت به مرغ معمولى از يك 
سطح سلامت بالاترى برخوردار است. وى ميزان 
توليد مرغ بدون آنتى بيوتيك در استان را ماهانه 
100 تن اعلام كرد و افــزود: تمامى مرغ هاى 
بدون آنتى بيوتيك موجود بازار به لحاظ اينكه 
در توليد آن آنتى بيوتيك استفاده نشده است، 
تأئيد مى شود.عطار باشــى با بيان اينكه البته 
ســلامت مرغ هاى معمولى موجود در بازار نيز 
محرز است، گفت: در تمام دنيا به هنگام بيمارى 
مرغ از آنتى بيوتيك استفاده مى شود البته بايد 
تا قبل از كشتار دوره پرهيز از دارو رعايت شود. 
بنابراين ميزان آنتى بيوتيك موجود در مرغ هاى 
معمولى در حد اســتاندارد است و مصرف آن 

جاى نگرانى ندارد.

 حرف هاى غير واقع برخى پزشكان 
نايب رئيس اتحاديه سراسرى مرغداران گوشتى 
كشور نيز درباره اســتفاده واحدهاى مرغدارى 
از هورمون براى تســريع در رشد مرغ و تزريق 

آن به بازار اظهار داشــت: در توليد هيچ مرغى 
از هورمون به هفــت دليل موجه از جمله غير 
قانونى بودن از 50 ســال پيش تاكنون، اثرات 
منفى بر عملكرد طيــور، هزينه زياد، ضرورت 
شــناخت دقيق تر نيازهاى غذايى، به گزينى 
و انتخاب ژنتيكى و افزايش آگاهى از شــرايط 
پرورشــى مورد نياز، استفاده نمى شود. ساسان 
ســرورى افزود: اگر قرار باشد از هورمون براى 
رشــد و پرورش مرغ اســتفاده شــود، بايد از 
نوع پروتئينى باشــد كه آن هم بايد به صورت 
تزريقــى و ماهانه ســه نوبت انجام شــود كه 
با توجــه به قطعه ريزى 6 ميليــون جوجه در 
ماه در خراســان رضوى عمــلاً چنين تزريقى 

امكان پذير نيست. 

 مرغ ارگانيك
رئيس اداره بهداشــت و مديريت بيمارى هاى 
طيور اداره كل دامپزشــكى خراســان رضوى 
نيزدرباره توليد مرغ ارگانيك در اســتان اظهار 
داشــت: نهاده هاى دامى بخــش طيور عمدتاً 
صنعتى و وارداتى اســت. بنابراين نمى توان در 
بحث ارگانيك ورود يافت. مرغ ارگانيك نيازمند 
مزرعه خاص و بدون استفاده از سموم، تغذيه اى

 كه در توليد آن از ســم اســتفاده نشده باشد 
و رعايــت حد خواب لازم براى جوجه اســت. 
بنابراين اجراى آن اكنون نه تنها در استان بلكه 
كشور بســختى امكان پذير است.شهرام شرقى 
افزود:همه مرغ هاى معمولى در بازار سالم و براى 
مصرف، مجاز هستند با اين تفاوت كه مرغ بدون 
آنتى بيوتيك از سطح سلامت بالاترى برخوردار 

است.

آب و �وا
 دماى هواى مشهد امروز به 40 درجه مى رسد

قدس: براساس تحليل نقشه ها و مدل هاى هواشناسى طى 
امروز در بخش هايى از نواحى شمالى استان در برخى ساعات 
بعدازظهر شاهد رشد و افزايش ابر و بارش هايى به شكل رگبار 
و رعد و برق پراكنــده خواهيم بود.همچنين طى اين مدت 
وزش باد در سطح استان نسبتاً شديد و در نيمه جنوبى گاهى 
شديد همراه با گردوخاك خواهد بود. در ضمن از امروز دماى 
حداكثر روزانه در ســطح استان افزايش خواهد يافت. بر اين 
اساس براى امروز اغلب نواحى خراسان رضوى، آسمانى صاف 
گاهى وزش باد نسبتاً شــديد پيش بينى شده است.گفتنى 
است، كمينه و بيشينه دماى مشهد هم امروز به ترتيب 23 و 

40 درجه پيش بينى مى شود.

��ر
 مديرعامل سازمان اتوبوسرانى مشهد خبر داد
 آماده  باش 250 دستگاه اتوبوس براى 

سرويس  دهى به راهپيمايان روز قدس

قدس: مديرعامل سازمان اتوبوسرانى مشهد از آماده باش 250 
دستگاه اتوبوس براى سرويس دهى به راهپيمايان روز قدس 

خبر داد.
على اصغر نيشابورى گفت: از آنجا كه مركز راهپيمايى مسير 
ميدان 15 خرداد به ســمت حرم مطهر رضوى است، برنامه 
 ريزى لازم با به كارگيرى 250 دســتگاه اتوبوس از 19 پايانه 
درون شهرى به منظور انتقال راهپيمايان به نزديك ترين نقطه 
مبدأ راهپيمايى از ساعت 7 صبح انجام خواهد شد.وى ادامه 
داد: همچنين در مسير برگشت نيز سرويس دهى از پنج پايانه 
موقت اطراف حرم مطهر رضوى با 250 دستگاه اتوبوس انجام 
مى شود.مديرعامل سازمان اتوبوسرانى مشهد بيان كرد: اين 
پنج پايانه شامل حرم مطهر، خروجى روگذر شيرازى جنب 
مسجد ملا هاشــم، ميدان بيت المقدس در مسير بى آر تى، 
خروجى روگذر حرم خيابان طبرســى و پايانه شهيد گمنام، 
خيابان نواب صفوى و خيابان خسروى از چهارراه خسروي نو 

به سمت چهارراه مدرس  است.

  لطفــاً پيگيرى كنيد. حدود 15 ســال پيــش زمينى از 
سازمان اتوبوسرانى در بلوار توس اسماعيل آباد خريدم. هر روز 
به بهانه اى از ما پول مى گيرنــد. حتى نصف زمين ها را از ما 

گرفتنه اند. خواهش مى كنم رسيدگى كنيد.
903...4407

  در مورد گزارش (كوهستان پارك) از شما ممنونم. خواهش 
مى كنم اين موضوع را رها نكنيد و تا به نتيجه رسيدن ادامه 
بدهيد. شايد مسئولان كارى بكنند. نه تنها اين  مكان موجب 
نشــاط مردم مى شود، بلكه اشتغال هم ايجاد مى شود. دوباره 
خواهش مى كنم، ادامه بدهيد. ســوت و كور بودن كوهستان 

پارك مردم شهر را دلگير كرده است.
915...8736

  ما حاشيه نشينان شهر كه زير خط فقر زندگى مى كنيم 
و به نان شــب محتاجيم از كجا بياوريم يك ميليون و 400 
هزارتومان براى هزينــه فاضلاب طرح اگو بدهيم؟ حتى اگر 

قسط بندى هم بشه باز هم نداريم.
915...5825

  سازمان اتوبوسرانى جوابيه مى دهد كه اتوبوس هاى دودزا را 
به ما معرفى كنيد. مگر خودشان كارشناس ندارند و نمى بينند 

كه بسيارى از اتوبوس ها دودزا و آلوده كننده هوا هستند!
915...9232

  در اين هواى گرم و بى آبى برخى از مردم شــيلنگ را باز 
و شروع به شستن ماشين خود مى كنند و اگر اعتراض كنى، 
مى گوينــد پولش را مى دهم، انگار برخى بايد فقط زور بالاى 

سرشان باشد.
935...3625

  جوابيه شركت آب و فاضلاب مشهد
در پاســخ به مطلب منعكس شده از مشترك محترم از بلوار 
تــوس در تاريــخ 21 خرداد در ســتون «رخ در رخ» و گلايه 
ايشــان درباره قبض آب بهاى نانوايى به اطلاع مى رســاند با 
بررسى سوابق مشخص شد كه اشتراك مزبور بابت مصرفى 
آب بها مبلغ 18233970 ريال بدهكار اســت كه با توجه به 
صدور اخطارهاى فراوان متأســفانه مشترك محترم مبلغ را 
تسويه حساب نكرده و به همين علت اشتراك قطع شده است. 
لازم به ذكر است با توجه به نامه ضميمه پرونده از شوراى آرد 
و نان بابت افزايش ظرفيت مصرفى آرد به مبلغ 37866000 
ريال بابت تفاوت حق انشــعاب بدهكار است كه به مشترك 

محترم ابلاغ شده است.
مدير دفتر روابط عمومى و آموزش همگانى- محمد محمدزاده

مخاطبان عزيز خرسنديم كه ارتباط دوسويه با اين 
خوانندگان  شما  سوى  از  سوژه  ارسال  در  رسانه 
نشست،  ثمر  به  ستون  اين  راه اندازى  با  گرامى، 
بنابراين اميدواريم مسئولان دستگاه هاى اجرايى با 
پاسخ خود، ما را در اين مسير همراهى كنند. شما 
مى توانيد از طريق سامانه پيامكى 300072305 با ما 

در تماس باشيد.
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